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Bilag 1: Spørgsmål fremsendt til MPL 6. maj 2019

3.      Jeg forstår, at ansøgning går på at reducere miljømålene både i Tude Å 
projektet men også Å forløbet som helhed?

4.       Hvad er det for konkrete biologiske og tekniske undersøgelser der nu 
foreligger, som kan underbygge det aktuelle behov for at ansøge. Hvornår 
er undersøgelserne lavet og af hvem? Kan disse medbringes i dag eller skal 
jeg bede om sags eller aktindsigt?

5.       Hvad er det i grunden for en lovhjemmel som bliver anvendt til at ansøge 
og derfor til hvem?

6.       Hvilke helt konkrete forhold er det i klagenævnets afgørelse eller 
bemærkninger, som giver anledning til, at der søges om dispensation?

7.       Er disse undersøgelser tidligere blevet forelagt politisk, vandsynsrådet 
eller de fungerende Vandråd som jo trods alt har lagt tusindvis af timer i 
deres ulønnede arbejde?

8.       I hvilket omfang er Vandsynsrådets tidligere anbefalinger i forhold til 
Vandområdeplanerne indgået i ansøgningen?

9.       Er følgegruppen bag Tude Å projektet blevet orienteret eller inddraget i 
Klagenævnets afgørelse og dennes bemærkninger samt den nye ansøgning?

10.    Hvilke klagemuligheder vil der være i forhold til 
dispensationsansøgningen om reduceret miljømål i den offentlige høring på 
8 uger med efterfølgende 4 ugers klagefrist. Hvornår forventes ansøgning 
afsendt?

11.    Hvilke erfaringer er der fra andre kommuner i lignende sager om mulig 
dispensation? og hvor meget vurderes dette at forsinke projektet yderligere? 
Desuden har disse ansøgninger været knyttet til generelle problemer med at 
opnå målopfyldelse – som det sker her - eller grundet særlige forhold?
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12.    I hvilke omfang har kommunen vurderet at ansøgningen kan være i strid 
med de mange målsætninger i EU`s Vandrammedirektivet?

13.    Er der domme i EU regi, der er faldet ud til at man ikke kan reducere 
eksisterende miljøtilstande?

14.    Hvordan vurdere du og administrationen følgerne af, at man nu anbefaler 
at reducerer miljøtilstanden for vandområder der allerede kan eller har 
målopfyldelse? (Tude Å har forskellige grader af målsætninger)

15.    Er en ansøgning om at reducere de fastlagte miljømål eneste løsning? Jeg 
tænker bla. på om landsbrugspakkens intensioner giver alternative 
muligheder for at reducere kvælstofudledningen til Tude Å? 


